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de todos los valencianos tirado al sumidero, como siempre 
hace el Botánico .

Entre usted, la señora Bravo y el señor Ximo Puig, está la 
pelota. ¿Quién se hará responsable? ¿Quién va a dar un paso 
al frente y dimitir por su mala gestión? ¿Quién de ustedes 
tres asumirá la chapuza de los tres hospitales de campaña 
que nos han costado, repito, 9 millones de euros que ahora 
tanta falta nos hace para salvar a las familias españolas?

Dimita. Dimita usted, antes de seguir poniendo en riesgo 
las vidas de más personas y de más sanitarios. Dimita 
usted, porque es la vergüenza de este Consell. Dimita 
usted, porque así, por lo menos, podrá irse sin tener que 
esconderla bajo tierra.

Señora Barceló, por dignidad y por responsabilidad, dimita. Y 
el nivel de PCR, señora, estamos por debajo de Melilla.

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Té la paraula, contestarà la honorable consellera de salut 
universal .

Quan vosté vullga, consellera.

La senyora consellera de Sanitat Universal i Salut Pública:

Señor diputado, yo creo que a usted lo único que le 
interesaba era subir a la tribuna y lanzar toda esa cantidad 
de improperios y de falsedades como le gusta hacer. 
(Aplaudiments)

Y casi, casi, casi, tirando un poco de ironía, diría que es que 
le encanta el video y le encanta verse en los videos, porque 
la semana pasada ya me preguntó otra vez por los hospitales 
de campaña y por la inmigración. Y yo ya le respondí.

Pero voy a contestarle a su pregunta . Usted me preguntaba 
si los hospitales de campaña reúnen todas las medidas de 
seguridad laboral y de seguridad de salud, sí señor, sí las 
reúne. Y ¿sabe a lo que hemos dedicado los hospitales de 
campaña? A atender las necesidades sanitarias, en concreto, 
de la provincia de Alicante .

Mire, allí se han llevado a cabo muchas actuaciones y se las 
voy a decir . Se llevó a cabo el estudio de seroprevalencia 
indicado por el Ministerio de Sanidad, además, en tres fases, 
que es como se articuló. Durante los meses de junio y julio, 
abrimos dos consultas médicas de revisión para que más de 
300 personas que habían sufrido la enfermedad pudieran 
ser revisadas y examinadas por los médicos especialistas 
para llevar un seguimiento continuo de la neumonía que 
habían sufrido.

Se han establecido muestras de PCR de la COVID-19 a 
pacientes quirúrgicos con tratamientos inmunosupresores. 

A tal efecto, además, se han habilitado dos zonas de espera; 
4 espacios de extracciones para la toma de muestras, en 
los que se ha trabajado según la demanda y las necesidades 
que tenía la ciudadanía alicantina, en horarios de mañana y 
también de tarde .

También ha tenido lugar en este espacio la toma de 
muestras de PCR con el apoyo de los equipos de atención 
primaria del departamento y la muestra de cuerpos de 
seguridad del estado derivados por salud pública . También 
se ha atendido ahí a los cuerpos y fuerzas de seguridad del 
estado .

Y también, atendiendo al protocolo de justicia y 
administraciones públicas, se han habilitado en el hospital 
de campaña espacios para las personas migrantes que 
precisaban aislamiento por haber sido contacto estrecho en 
el viaje en la patera.

Por tanto, señor diputado, el hospital, que reúne todas 
las condiciones, que reúne, además, toda y cumple toda 
la normativa, tiene, además, una estructura con distintas 
áreas: tiene un control de admisión, un control de 
enfermería, hospitalización, almacén, lencería. Está dotado 
de equipamiento clínico: carros de parada, carros de cura, 
desfibrilador, equipamiento informático y mobiliario general. 
La zona de hospitalización, además, está dotada con 242 
camas .

Si usted cree que no es útil este hospital y que no cumple 
las condiciones, creo que se ha equivocado, como diputado, 
(aplaudiments) al defender aquí cuestiones que nada tienen 
que ver con el papel que cumple el hospital de campaña. 
Será solo para su publicidad . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories, passarem a la última pregunta. I amb esta última 
pregunta finalitzaríem este punt i passaríem a les votacions.

Els demane als síndics que, en acabar el ple, ens reunirem 
per a tramitar una comissió parlamentària que està 
sol·licitada. Ací mateix, perquè és només una.

Passarem a la pregunta número 448 que formula la il·lustre 
diputada Estefanía Blanes al conseller d’Hisenda i Model 
Econòmic .

Senyora Blanes, pot vosté usar el faristol.

La senyora Blanes León:

És que des d’allí no veig al conseller. Disculpa.

El senyor president de les Corts Valencianes:

Quan vosté vullga, senyoria.
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La senyora Blanes León:

Moltes gràcies .

Bon dia, senyor conseller .

Bé, el cert és que front al que molts voldrien, que 
seria liquidar la nostra radiotelevisió pública, nosaltres, 
evidentment, creiem i molt en el que ja la pròpia llei 
contempla que és que és un servei públic audiovisual de 
titularitat de la Generalitat i és un servei essencial d’interés 
econòmic general necessari per a la vertebració i la cohesió 
territorial de la Comunitat Valenciana, com també per al 
manteniment de la nostra identitat com a poble, la nostra 
cultura i la nostra llengua .

I que té com a objecte satisfer la necessitat d’informació, 
cultura, educació, entreteniment dels ciutadans i la societat 
de la comunitat. Per a nosaltres és fonamental i per açò, 
també, la pròpia llei en el seu article 38 fa que per garantir 
aquest servei, bé, es consignen eixos pressupostos que 
anualment des de la Generalitat el que fa és compensar 
entre eixe 0,3 % i 0,6 % del pressupost i que actualment està 
al voltant dels 56 milions.

El que passa és que, ja en maig de 2019, es va fer una 
modificació de la llei, que va ser a proposta del Grup de 
Ciudadanos, en la qual es limitava el cost en el capítol I 
que no podia sobrepassar del terç del pressupost total 
per al personal. I açò ja se sabia des del principi que anava 
a comportar, doncs, problemes en la plantilla que és 
necessària precisament per garantir eixe servei.

Ja en la llei d’acompanyament de 2019 es va tindre que fer 
una moratòria per poder donar solució a eixes possibles 
dificultats de plantilla, però acabem a final d’any amb 
aquesta moratòria i ja l’informe de la Direcció General 
de Pressupostos, de fet, va instar al propi consell de 
radiotelevisió perquè l’oferta pública d’ocupació s’ajustara, 
precisament, a este límit, perquè és tal com ens marca la llei.

Aquest límit del terç, parlant d’eixos 56 milions d’euros, 
estaria al voltant dels 19 milions d’euros, però actualment el 
cost de la plantilla que tenen a dia de hui està al voltant dels 
22 milions d’euros . Per tant, hi ha una manca de 3 milions 
d’euros, que ja els sindicats xifraven en el seu moment que 
rondaria al voltant de cent persones les que podrien ser 
afectades, però que aquesta mateixa setmana al publicar-se 
les OPE s’ha vist que açò queda reduït en 113 persones 
menys, ja que s’ha tret una oferta de 376 places de les 489 
que a final de 2019 estaven en plantilla.

I, per tant, des d’Unides Podem, des del meu grup parlamentari, 
ens preocupa i molt, sobretot, la situació laboral en què es 
troben els treballadors i treballadores de la casa . Però també 
ens preocupa i molt les conseqüències que pot tindre quant a la 
qualitat del servei, perquè pot suposar un excés d’externalització 
de serveis. I no sols perquè creiem que és la millor manera 
de garantir un servei de qualitat, plural i independent, és la 
gestió pública, que açò no lleva, evidentment, la necessitat de 
la col·laboració amb el sector audiovisual del nostre territori i 
també, evidentment, per a la producció aliena .

Però en l’article 26 de la mateixa llei diu que la corporació 
no pot cedir a tercers la producció ni l’edició dels programes 

informatius. I ahí és on nosaltres veiem que pot haver una 
distorsió, una discrepància, en el compliment del màxim del 
terç i en la necessitat de personal que ha de ser des de la 
casa per tal de garantir eixa pluralitat.

Per tant, li formulem la pregunta de ¿quines solucions pensa 
el Consell per poder donar resposta a eixa necessitat que es 
produirà a partir de final d’any?

Moltíssimes gràcies. (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Li contestarà l’honorable conseller .

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Moltes gràcies, president .

En primer lloc, li demanaria permís per aclarir una imprecisió 
que este matí he fet respecte a la senyora Ortiz. La 
senyora Ortiz mai no ha segut condemnada pels 4 o 5 
milions que, sí, la corporació municipal d’Oriola tindrà que 
pagar a Agrupaser per haver fet una decisió en la qual sí 
que va participar la senyora Ortiz, però que ella no és la 
condemnada . La condemnada, òbviament, això és obvi, és la 
corporació .

Però és important exposar d’esta manera perquè el que hi 
ha hagut és una imprecisió en la literalitat del que jo he dit i 
ara, en seu parlamentària, davant de tots vostés, ho aclarisc . 
Evidentment, és la corporació d’Oriola i no la senyora Ortiz. 
(Aplaudiments)

El senyor vicepresident segon de les Corts Valencianes:

Li tindràs que donar la paraula...

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyor Bellver, calmes vosté (rialles) i escolta . . . Ara, ara, 
ara després li . . . Ha hagut una al·lusió directa, ha hagut una 
al·lusió directa, (veus) i en acabar la seua resposta li donaré la 
paraula .

Senyor Soler, continue vosté, responga vosté.

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Senyora Blanes. En primer lloc, vull començar recordant 
la importància que va tindre l’aprovació per estes Corts 
de la Llei 6/2015, de 15 de juliol, del servei públic de 
radiodifusió i televisió d’àmbit autonòmic de titularitat de la 
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Generalitat. Perquè la seua aprovació va culminar el procés 
de recuperació d’uns mitjans de comunicació públics i en 
valencià després d’una època fosca, molt fosca, de gestió 
desastrosa per part dels anteriors governs del Partit Popular, 
de la que fou l’extinta Canal 9.

Esta llei es va elaborar a partir dels treballs de la 
Comissió parlamentària de Radiotelevisió Valenciana i 
de l’Espai Audiovisual, després d’escoltar a representats 
d’usuaris dels mitjans audiovisuals, als extreballadors 
de l’antiga radiotelevisió valenciana, als empresaris del 
sector audiovisual i de les tecnologies d’informació i la 
comunicació, a les universitats i a nombroses persones 
expertes en el sector .

I fruit d’eixe estudi i reflexió en esta comissió parlamentària, 
la proposició de llei, que es va debatre i finalment aprovar 
sense cap en vot en contra en aquestes Corts, va crear la 
Corporació Valenciana de Mitjans de Comunicació.

Eixa llei, però, estableix, segons es va aprovar a la seua 
disposició addicional octava, que la limitació de la despesa 
en el capítol I del pressupost del Consell, establida en 
l’article 36 de la llei, no s’aplica durant la vigència del primer 
contracte programa. Un contracte programa que es va signar 
el 8 de juny del 2018 i que d’acord amb la seua clàusula 
segona té una vigència que finalitza dins de 8 mesos, és a 
dir, al juny del 2021.

És, per tant, la regulació en vigor ara mateix la que, com 
no pot ser d’altra manera, el Consell ha de complir . Ara bé, 
es tracta d’una situació que es podria modificar per la via 
d’una revisió normativa, sent esta una de les qüestions que 
va plantejar en crear al febrer d’enguany una subcomissió 
d’estudi en el si de la Comissió de Radiotelevisió Valenciana i 
de l’Espai Audiovisual, de les Corts, que vosté presidix.

No es tracta, per tant, d’un debat econòmic o pressupostari 
sinó d’un debat sobre el model, com ha dit vosté. Del model 
que es vol de televisió i de ràdio pública valenciana que 
s’ha de dur a terme al si d’estes Corts, perquè li repetisc, 
senyoria, per ara esta és la llei que es va aprovar per estes 
Corts i la que està en vigor.

Insistisc, no es tracta d’un tema dels pressupostos d’un 
any, ni tan sols d’un debat pressupostari o de rendibilitat 
econòmica, perquè els pressupostos i la subvenció que 
la corporació rep de la Generalitat tenen caràcter anual, 
mentre que el personal ha de comptar amb una previsió a 
llarg termini .

Es tracta d’un debat de model, en què tal volta hem de 
participar tots. Tot això sense perjudici de la necessitat de 
concretat alguna fórmula que impedisca un creixement 
desproporcionat de la despesa del capítol I per no repetir 
errades passades, que vosté coneix molt bé.

En qualsevol cas, el que resulta inqüestionable és la 
necessitat de continuar donant suport a un servei públic 
essencial, per diversos motius: per la qüestió territorial, 
per vertebrar la Comunitat Valenciana –per cosir, com diria 
el president– per al manteniment de la nostra identitat, la 
nostra cultura i la nostra llengua, que resulta fonamental per 
a la conformació d’una opinió pública plural i responsable en 
televisió també de proximitat .

Un servei que adquirix, a més, una rellevància especial en la 
situació de crisi sanitària que estem vivint, que suposa un 
estímul per a la participació ciutadana en els afers públics i 
que ha de servir de motor del sector audiovisual i la indústria 
cultural i creativa valenciana.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, conseller .

Bé, el conseller ha aclarit uns termes que ha proferit en la 
sessió de control i ha al·ludit directament a la diputada Eva 
Ortiz i, per tant, li vaig a donar, com al·lusions, dos minuts 
perquè puga exposar el que considere oportú. (Veus)

Un segon, un segon .

Senyoria .

 
La senyora Ortiz Vilella:

No agoto los dos minutos, para que vea que yo no juego 
sucio .

Muchas gracias, señor presidente .

Si hubiera tenido la oportunidad antes de que usted me 
hubiera dado la palabra, seguramente no hubiéramos 
tenido que llegar a poner una denuncia en el juzgado hace 
5 minutos contra el señor Soler, para que se hubiera podido 
retractar y no hacerlo más tarde de haber puesto y publicado 
en todos los medios de comunicación que iba a emprender 
acciones legales. Porque me ha parecido no solo una falta 
de respeto sino, además, un insulto y acusarme de un delito 
que nunca he cometido.

Por tanto, le agradezco al señor Soler…, que cierto es 
que mete la pata con frecuencia con esta diputada, luego 
me pide perdón, pero con cariño; sin ternura, pero con 
cariño. Le digo que es mejor no meter la pata y así no nos 
tendremos que pedir perdón en ninguna ocasión más.

Cuando alguien de su grupo le pase una información sobre 
esta diputada, que se lo explique bien. Porque si no se lo 
explica bien, mete usted la pata y yo luego le tengo que 
poner una querella por derecho al honor. No he estado, en 
ningún caso, condenada. Ni lo estoy por nada, porque no 
podría estar aquí sentada, señor Soler. (Se sent una veu que 
diu: «Investigada, investigada») eso es de cajón.

No he estado nunca investigada, ni he acudido a declarar ni 
como imputada ni como testigo en las causas de las basuras 
de Orihuela . Otros de su grupo parlamentario y otros de su 
grupo en Orihuela sí lo han estado y sí han ido a declarar . 
Algún día hablaremos de eso .

Por tanto, vuelvo a repetir, la única concejal que advirtió de 
ilegalidad antes de ese voto fue esta diputada. Consta en 
las actas de ese pleno, así como en el juzgado, que llevó una 
causa que ha sido archivada. 
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A partir de aquí, me parece muy bien que todos los 
miércoles monten este circo por yo si el jueves hago una 
pregunta al presidente . 

Les anuncio que voy a seguir haciendo preguntas al 
presidente, que voy a seguir llevando cosas al juzgado que 
me aparezcan irregulares y que, a partir de aquí, estoy 
en mi derecho de no ser ni amenazada, ni perseguida, ni 
vapuleada . 

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories, com vostés saben, jo no puc entrar en debats que 
se formulen i, de vegades, me provoca certa indefensió per 
part d’alguna de les seues senyories quan m’al·ludixen a mi 
directament . 

Però en este cas vull explicar que la decisió que he pres de 
no donar-li la paraula és correcta, perquè el senyor Soler en 
cap moment li ha atribuït a vosté la comissió de cap delicte . 
Hi ha un vídeo i ho pot vore .

El senyor Soler ha dit que vosté ha estat sentenciada. I 
una sentència, que entenc que se referia a l’Ajuntament 
d’Orihuela quan vosté era regidora, no li atribuïx a vosté 
la comissió de cap delicte. I per això jo no li he donat la 
paraula. I vull explicar-ho perquè quede en acta. (Veus) No 
ha dit que vosté..., no ha dit el senyor conseller que vosté ha 
estat condemnada –punt. 

I dit això . . . (veus) i, al mateix temps, afig que em puc 
equivocar... i que em puc equivocar en l’aplicació del 
reglament, però en este cas no ha hagut error . 

Senyories, anem a passar a votació . Anem a votar . . . anem a 
votar, senyories . . . (Veus)

Senyories... senyories, per favor. 

Senyor . . . senyor . . . senyor Muñoz . Senyor Muñoz, senyor 
Muñoz .

Senyories, anem a passar a votació. Els informe que s’han 
expressat 8 vots telemàtics i la resta, presencials, que se van 
a expressar en esta votació . 

Votarem, senyories, el punt 2 –anterior 1–, que és el debat 
a la totalitat del Projecte de llei, de la Generalitat, de la 
funció pública valenciana. Votarem ara l’esmena a la totalitat 
presentada pel Grup Parlamentari Popular . Senyories, 
comença la votació. 40 vots favorables que, sumats als 5, 
formen un total de 45; 48 vots contraris que, sumats als 
3, formen un total de 51; 0 abstencions. Queda rebutjada 
l’esmena a la totalitat . (Algú diu: «Hi ha dos diputades que 
diuen que no») 

Com procedim en altres ocasions, els vots que no s’han 
expressat no influïxen en la quantitat de la votació. Estan 
avisats . . ., estan seguint la votació els serveis tècnics, per 
tant, anem a continuar i vorem si realment continua l’errada 
dels equips o què pot haver passat. 

Votarem ara l’esmena a la totalitat presentada pel Grup 
Parlamentari Ciudadanos . Esmena a la totalitat, registre 
d’entrada número 23.399. Senyories, comença la votació. 
42 vots favorables que, sumats als 5, fan 47 vots favorables; 
48 vots contraris que, sumats als 3, fan un total de 51 vots 
contraris. Per tant, queda rebutjada l’esmena a la totalitat. 

Votarem ara, senyories, l’esmena a la totalitat presentada 
pel Grup Parlamentari Vox Comunidad Valenciana, registre 
d’entrada número 23.422. Senyories, comença la votació. 
42 vots favorables que, sumats als 5, fan un total de 47 vots 
favorables; 48 vots contraris que, sumats als 3, fan un total 
de 51 vots contraris. Per tant, queda rebutjada l’esmena a la 
totalitat i, per tant, continua la tramitació del projecte de llei. 
(Aplaudiments) 

Votem ara, senyories, el punt tercer, que és debat a la 
totalitat del Projecte de llei, de la Generalitat, sobre 
informació geogràfica i de l’Institut Geogràfic Valencià. 
Votem ara l’esmena a la totalitat presentada pel Grup 
Parlamentari Popular. Senyories, comença la votació. 42 
vots favorables que, sumats als 5, fan un total de 47 vots 
favorables; 48 vots contraris que, sumats als 3, fan un total 
de 51 vots contraris. Queda rebutjada l’esmena a la totalitat.

Votem ara l’esmena a la totalitat . . . (Veus) Senyories, el 
gobierno . . . (Veus) Senyories, la Mesa es va reunir ahir i va 
acordar la sol·licitud d’acord amb la resolució de presidència 
aprovada per tots els grups parlamentaris i de forma 
unànime . Per tant, senyoria . . . (Veus)

Senyoria, ací n’hi han tres... Senyories... Jo crec que...

Senyor Mata, ¿per a què demana vosté la paraula? ¿Per a 
què demana vosté la paraula, senyoria?

El senyor Mata Gómez:

Mire, des d’ahí han dit que estem falsificant, estem... Açò 
comença a ser intolerable. Els síndics... els síndics que 
estiguérem i la Mesa de les Corts diguérem que la precaució 
màxima que hi ha entre tots és ser flexibles en la votació. Hi 
ha un diputat que està volant; un altre... (Remors) 

El senyor president de les Corts Valencianes:

¡Senyor Mata!

El senyor Mata Gómez:

¿Y tú qué sabes (inoïble) ... expertos o con quien está? Y la 
Mesa lo ha decidido . 

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyor Mata . 


